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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

amely készült: Sződ Község Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében, 2015. november 6. 

napján17.00 órakor megtartott Sződ Község Képviselő-testületének kihelyezett üléséről, a 2015. évi 

közmeghallgatásról. 

 

Napirendi pontok: 

 

1. Beszámoló az Önkormányzat gazdálkodásáról 

Előterjesztő: Hertel László polgármester 

 

2. Lakossági kérdések, észrevételek 

    
 

Hertel László polgármester üdvözli a közmeghallgatáson megjelent lakosokat, a képviselő-testület 

tagjait, a jegyzőasszonyt és a jegyzőkönyvvezetőt. Megállapítja, hogy a 7 fős képviselő-testületből 7 

képviselő jelen van, a képviselő-testület határozatképes. Ismerteti az ülés napirendi pontjait, mely 

napirendi pontokat a képviselők 7 igen szavazattal elfogadják. 

A mai ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének – figyelembe véve a sorrendet – Juhász István képviselőt 

javasolja. A képviselő-testület 7 igen szavazattal Juhász István képviselőt jegyzőkönyv hitelesítőnek 

egyhangúlag elfogadja.  

1. Beszámoló az Önkormányzat gazdálkodásáról 

Előterjesztő: Hertel László polgármester 

 

Hertel László: Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy Önkormányzat 2015. évi tervezett költségvetési 

bevétele és költségvetési kiadása 337.004 e forint. 

Az intézmények közül az óvoda tervezett költségvetése 94.446  e forint, a tényleges állami támogatás 

összege 89.056 e forint, az önkormányzati kiegészítés összege: 4.817 e forint. 

A 2015. évi szociális támogatásokra fordítható eredeti előirányzat: 11.161 e forint, a módosított 

előirányzat: 11.852 e forint. 2015. szeptember 30. napjáig lekönyvelt adatok alapján az év végéig 

szociális támogatásokra 8.306.055.- forintot lehet fordítani. A szociális keretből biztosítja az 

önkormányzat a Népkonyha működtetését, a Házi segítségnyújtás biztosítását, a gyermekjóléti és 

családsegítői feladatok ellátását, valamint a közmunkaprogram működtetését. . 

Továbbá a képviselő-testület felhatalmazása alapján a Szociális és Egészségügyi Bizottság 

tankönyvtámogatást állapított meg a sződi általános iskolások részére, a középfokú és felsőfokú 

oktatási intézményekben tanulók részére beiskolázási támogatás lehetőségét biztosította. A 

támogatások megítélésében segítséget nyújtott a bizottságnak a Sződi Karitasz Csoport. 

A szociálisan rászorultak részére tüzelőtámogatás állapítható meg, melyre vonatkozóan a kérelmeket 

november 15. napjáig lehet az önkormányzathoz benyújtani. Továbbá lehetőség van rendkívüli 

szociális támogatás megállapítására is. 

Ebben az évben az újszülöttek támogatására 20.000.-forint támogatás kerül megállapításra 

gyermekenként. Eddig 17 újszülött családja részesült ebben a támogatásban.  
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2015. évben az önkormányzat összesen 4 fő közhasznú munkást foglalkoztatott, ebből három fő 

foglalkoztatása átnyúlik 2016. január 31-ig. 

A közmunkások koordinálását, irányítását Juhász István falugazda látja el. 

Az önkormányzat arra törekszik, hogy minél több olyan személyt foglalkoztasson, akik a 

munkanélkülivé váltak, és más formában nem tud elhelyezkedni. A közmunkaprogramban több 

személy is bevonható lenne, de nincsenek olyan személyek, akik az alkalmazás feltételeinek 

megfelelnének, illetve vannak olyan személyek is, akik a közmunkaprogramban nem hajlandók részt 

venni.   

 

Közmunkások foglalkoztatása több formában történik a községben. A Gödöllő-Vác Térségi 

Környezetvédelmi Vízgazdálkodási Társulat 5 fő t, a Közép-Duna Völgyi Vízügyi Igazgatóság 6 főt, 

az Önkormányzat 2 fő képzését biztosította, (targoncavezető 1 fő, fűrészgépkezelő 1 fő) a Magyar 

Közút Zrt 4 főt alkalmaz.  

 

A közfoglalkoztatás keretében, az önkormányzatnál közhasznúként foglalkoztatott személy 

munkabérének és járulékainak támogatottsága 70-100% között van, attól függően, hogy a Pest Megyei 

Kormányhivatal Váci Járási Hivatal Járási Munkaügyi Kirendeltsége az adott időszakra mekkora 

összegű támogatást állapít meg. 

Az összeg 2015 évben 100 %, így az önkormányzatnak a közfoglalkoztatottak bérköltségéhez nem 

kell hozzájárulnia. 

 

A közmunkások közül egy fő feladata a levelek, újságok, szórólapok, meghívók kihordása a község 

területén, valamint a virágosítás során ültetett növények gondozása, locsolása. 

Foglalkoztatásának köszönhetően, a Polgármesteri Hivatal postaköltsége jelentősen csökkent, mely 

havonta kb.: 50.000 Ft megtakarítást jelent. 

 

Fizikai munkásként foglalkoztatott közmunkások az alábbi feladatokat látják el: 

 Közterületek karbantartása, 

- József Attila utcai árkok kimélyítése 

- Rátóti út évente kétszeri gallyazása, 

- Rátóti út és Dózsa György út közötti útszakasz szélén gallyazás, patka karbantartás, 

igazítás, föld elhordása 

- önkormányzati területeken fűvágás, 

- régi hivatal előtti tér karbantartása 

- vízelvezető árkok, átereszek karbantartása 

 P+R parkoló karbantartása téli időszakban (6 hónap) 

 Temető karbantartása,  

 Iskolai, óvodai rendezvények lebonyolításában való közreműködés, 

 Községi rendezvényeken közreműködés 

 Önkormányzati épületekben javítási munkálatok elvégzése, karbantartása 

- orvosi rendelő épületén lévő kémények visszabontása, tető javítása, 

- iskolában 2 tanterem, mosdók, öltözők, festése, tisztasági meszelése, 

- óvodában 1 terem, 1 mosdó és előtte lévő tér festése, tisztasági meszelése 

- konyha festése, tisztasági meszelése 

- hivatalban falvédők felszerelése, festése, tanácskozó terem festése 

- Faluházban emeleti nagyterem, előtér festése, földszinti színpad melletti öltöző és folyosó 

festése 

- fogorvosi rendelő tető javítása 

 Virágosítás során ültetett növények gondozása 

 Alkalmanként intézményekben pakolás (iskola bútorok, táblák, karnisok felfúrása) 

 Síkosság mentesítés, hétvégi ügyelet hó esetén 
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A Közfoglalkoztatási Program keretében olyan személyek foglalkoztatására van főleg lehetőség, 

akiknek munkabírása, munkaképessége behatárolt, többségük csupán 8 általános iskolai végzettséggel 

rendelkezik. 

Az alkalmazás feltételei igen szűk kereteket biztosítanak a foglalkoztatott személyek kiválasztását 

illetően.  

Azon munkavállalók részére, akik a közmunkaprogramban részt kívántak venni, és a feltételeknek 

megfeleltek, közmunkát tudott az önkormányzat biztosítani.  

 

Az önkormányzat közreműködésével a Magyar Közút Nonprofit Zrt-hez 4 főt sikerült kiközvetíteni. 

Munkavégzésük helye változó, ezért naponta Sződről céges autóbusszal gondoskodnak szállításukról. 

 

A Gödöllő-Vác Térségi Környezetvédelmi Vízgazdálkodási Társulatnál 5 fő került foglalkoztatásra, 

mely közmunkások vonatkozásában 6.600 Ft/hó/fő összeget kell az Önkormányzatnak 

hozzájárulásként fizetnie a társulás felé. (9 hónapra 297.000 Ft) 

 

Munkakörük során az alábbi feladatokat látják el Sződ községben: 

 zöldhulladék gyűjtése a vízelvezető árkokból 

 belterületi csapadékelvezető árkok és kezelő sávok gazmentesítése 

 hordalékok eltávolítása 

 fű-gaz- nád kaszálás, rézsű és sík területeken 

 cserjeirtás, gallyak összegyűjtése, megsemmisítése 

 szikkasztó árkok ásása 

 átereszek tisztítása 

 vízfolyásokból illegálisan lerakott hulladékok eltávolítása. 

 

A Közép-Duna-Völgyi Igazgatóságnál 6 fő közmunkás foglalkoztatása valósult meg ebben az évben. 

Munkakörük hasonló, mint a Gödöllő-Vác Térségi Környezetvédelmi Vízgazdálkodási Társulatnál 

dolgozókkal, de „csoportjuk” más helyszínen dolgozik. 

 

Az idei évben 2 fő teljesen ellátatlan sződi lakos került beiskolázásra. 1 fő targoncavezetői 

végzettséget, 1 fő pedig fűrészgép-kezelői OKJ-s bizonyítványt kapott. 

 

A Pest Megyei Kormányhivatal Váci Járási Hivatal Járási Munkaügyi Kirendeltségének adatai alapján 

jelenleg 57 fő sződi lakost tartanak nyilván munkanélküliként Ebből 18 fő 1 évet meghaladóan 

munkanélküli. A többi munkanélküli, az önkormányzattal nem vette fel a kapcsolatot, segítséget nem 

kért, valószínűleg alkalmi munkákból él. Munkanélküli járadékot 5 főnek, valamint munkanélküli 

segélyt 6 főnek folyósítanak.  

Pest Megyei Kormányhivatal Váci Járási Hivatala10 főnek folyósít foglalkoztatást helyettesítő 

támogatást, melynek havi összege 22.800 Ft 

 

Tájékoztatja a jelenlévőket a 2015. évi adóbevételek alakulásáról. A szeptember 30. napjáig terjedő 

időszakra vonatkoznak az adatok.  

Kommunális adó bevétel 8.450.573.- forint, gépjárműadó bevétel 5.996.386- forint, építményadó 

bevétel 4.762.266- forint, iparűzési adó bevétel  20.653.099.- forint. 

 

Az önkormányzat kintlévősége összesen 30.830.344.- forint. Ez az összeg adónemenként az alábbiak 

szerint alakul:  kommunális adó kintlévőség  6.483.082.- forint, építményadó kintlévőség   3.462.757.- 

forint, pótlék kintlévőség 4.516.711.- forint, idegen bevétel (szabálysértés) kintlévőség 1.579.005.- 

forint, egyéb bevétel (csatorna díj, önkormányzati bírság) kintlévőség 3.954.606.- forint, iparűzési adó 

kintlévőség 8.157.353.- forint, gépjárműadó kintlévőség 2.676.820.- forint. 

 

A Nemzetgazdasági Minisztérium minden évben egy iránymutatást tesz közzé, amelyben maximálva 

van a helyi adók mértéke. Sződ Községben megállapított helyi adók összevetésre kerültek az NGM 

által megállapítható adók mértékével. Ennek alapján az építményadó 100 m2 ingatlan vonatkozásában 
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184.000.- forint lehetne évente, Sződ községben viszont építményadó csak a vállalkozásra használt 

csarnokok vonatkozásában került kivetésre. A kommunális adó mértéke ingatlanonként 28.567.- 

forint/év lehetne, Sződ Községben viszont 15.000.- forint lakóingatlan/év, telek vonatkozásában 

viszont 13. 000.- forint/év. A telekadó lehetséges maximális összege 336.-ft/m2, viszont Sződ 

Községben ilyen adónem nem került kivetésre.  

 

Az önkormányzati rendezvényekre összesen 2.345.000.- forintot fordított.  

Ezen belül a Gyermeknapra 125.000.- forintot, a Falunapra1.400.000.- forintot, Az Idősek Napjára 

110.000.- forintot, az Aradi Vértanuk megemlékezésére 110.000.- forintot, Egyéb rendezvényekre 

520.000.- forint költött az önkormányzat.  

Az Intézményi alapítványi rendezvényeken belül az Óvodai szüreti felvonulást 80.000.- forinttal 

támogatta az önkormányzat.  

 

A megvalósult és folyamatban lévő pályázatokról tájékoztatja a jelenlévőket.  

A Sződi Hunyadi János Iskola bővítése 57 millió forintos beruházással, pályázati támogatással 

valósult meg.  

Az iskola kézilabdapályája új aszfaltburkolatot kapott, a beruházás értéke 14.200.000.- forint. Az 

iskolaudvar bővítése érdekében ingatlanrészeket vásárolt meg magánszemélyektől az önkormányzat, 

amely összevonásra kerül az iskola udvarának területével. A földmérési munkák rövidesen 

megkezdődnek.  

A Dózsa György út templomtól a buszfordulóig terjedő szakaszának és a Petőfi út aszfaltozása, 

valamint a meglévő aszfaltútjaink, javítása, karbantartása, útpadkák javítása 16.800.000. forint 

ráfordítással készült el. Sződ Községben minden belterületi út aszfaltborítású. A meglévő aszfaltutak 

felújítása folyamatos.  

A háziorvosi rendelő nyílászáróinak cseréje 1.129.918.- forintos beruházással fog még ebben az évben 

megvalósulni. 

A Labdarúgópályán megépült a labdafogó-háló, a védőkorlát, a kispadok, a játékos-kijáró, illetve a 

pálya öntözőberendezése is. Ez a beruházás TAO támogatás igénybevételével valósult meg.  

 

Erdélyi Balázs képviselő a testületi ülésről távozott, a képviselő-testület létszáma 6 főre módosul. 

 

A Sződi Hunyadi János Általános Iskola üzemeltetését átvette a KLIK, mivel Nevelek településrész 

leválása miatt a község lakossága 3000 fő alá csökkent. Ezáltal az önkormányzat költséget takarít meg.  

 

Sződ Község Helyi Építési Szabályzatának és Rendezési Tervének módosítása folyamatban van. A 

módosítás egyik oka, hogy a község közigazgatási határa Nevelek településrész leválásával módosult, 

továbbá az agglomeráció módosulása is szükségessé teszi a módosítást. Az új törvény szerint a 

községben további lakóterületeket nem lehet kialakítani, mert a község területe ezt nem teszi lehetővé.  

Az új tervek amint elkészülnek, felkerülnek a község honlapjára, illetve a Polgármesteri Hivatalban is 

megtekinthetőek lesznek. Amennyiben lakossági észrevétel, vélemény merül fel a tervekkel 

kapcsolatosan, azt a Polgármesteri Hivatalban lehet jelezni.  

 

A VOLÁNBUSZ Zrt a lakosság véleményét kérte a községben közlekedő buszmenetrend 

módosításával kapcsolatosan. Az önkormányzat nem támogatja egyetlen járat megszüntetését sem. A 

menetrend módosítását felteszi az önkormányzat a község honlapjára, és erre várja az önkormányzat a 

lakosság észrevételeket. Ezeket az észrevételeket továbbítjuk a VOLÁNBUSZ Zrt felé.  

 

 

2. Lakossági kérdések, észrevételek 

 

Hertel László: Kéri a jelenlévőket, hogy akinek az elhangzottakkal kapcsolatosan, vagy közérdekű 

kérdése van, szíveskedjen jelezni. 
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Szerletics Józsefné: A sződligeti vasútállomásnál, amikor leszállnak az utasok a vonatról, a 

buszmegállóban nincs fedett megálló, az esőn áznak a várakozók. Ezt a problémát meg kellene oldani.  

Puskás Szilveszter: Jogos a kérés. Rozsdamentes beállók voltak, üveg oldalfallal, de ismeretlen 

személyek megrongálták azokat, és eltulajdonították a fémrészeket. Elmondja, hogy MÁV-nál meg 

tudja kérdezni, hogy várható-e a közeljövőben új beállókkal kapcsolatosan intézkedés. 

Szerletics Józsefné: A másik dolog, hogy a Faluház melletti játszótér csak kisgyermekek részére 

használható. Nem lehetne egy kosárpalánkot felállítani, a 10-12 éves gyermekek részére? 

Hertel László: A játszóteret lehet bővíteni, eddig nem volt rá igény. Megvizsgáljuk a lehetőségeket. 

Juhász István: A Faluház melletti bitumenrész többek között kosárlabda pályának is készült. A 

következő testületi ülésre a testület elé fog terjeszteni egy palánktervet, amely könnyen 

megvalósítható. Azonban a balesetveszély elkerülése nagyon fontos.  

Hertel László: A kamerarendszer kibővítésére kerül sor a közeljövőben, ezáltal a játszótér is 

megfigyelhető lesz.  

Kelemen János: Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a Sződiek Híradójában 18.00 óra volt a 

közmeghallgatás kezdetének leírva, ezért késett el. 

A Rét utca végében van egy játszótér, ahol a játékok egy része balesetveszélyessé vált, ki kell javítani, 

nehogy baleset történjen. 

A buszforduló a rendezetlenség miatt szégyenfoltja a falunak. Virágokat, zöldeket lehetne odaültetni. 

Egy hirdetőtábla elhelyezése is szükséges lenne. Az utakkal kapcsolatosan jelzi, hogy hiányoznak 

táblák, ezeket pótolni kellene a balesetek elkerülése érdekében. 

Hertel László: Az észrevételek jogosak, a falugazdával egyeztetésre kerül sor, és az önkormányzat 

megteszi a szükséges intézkedéseket. A virágosítással kapcsolatosan azt tudni kell, hogy azokat 

gondozni is kell. Erre az önkormányzatnak nincs kapacitása. A lakosságot is be kell vonni a növények 

gondozásába. A falu elején kialakított virágágyások karbantartása gondozása is komoly szervezést 

igényel.  

Dávid Tamás: Már a testületi ülésen Erdélyi Balázs jelezte ezt a kérést, igyekszünk ennek eleget 

tenni.  Az aszfaltozási munkák lezajlottak, és a testület dolgozik a buszforduló kialakításáról. 

Puskás Szilveszter: Az a buszforduló akkor lenne biztonságos, ha körforgalom kerülne kialakításra. 

De azt is figyelembe kellene venni, hogy ezt hogyan fogadnák az ottani lakosok. 

Kelemen János: Biztos, hogy nem jelentene problémát.  

Puskás Szilveszter: Volt arra példa a községben, hogy fekvőrendőrt kért a lakosok egy része, a másik 

része viszont ellenezte. Azért lenne jó tudni az ottani lakosok véleményét.  

Kelemen János: Meg kellene vizsgálni, hogy egy kötelező haladási irányt jelző tábla, vagy egy 

körforgalom kialakítása lenne-e kedvezőbb.  

Hertel László: A körforgalom egyrészről kézenfekvőbb lenne, mivel a busz is ott fordul meg. 

Azonban a körforgalom a Rátóti úton lakókra, illetve az ipartelep közlekedésére nézve hátrányos 

lenne. Régebben Tece felől haladva a buszfordulónál  egy kötelező haladási irányt jelző tábla, a 
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buszforduló Rátóti úti részénél  egy elsőbbségadás jelző tábla volt kihelyezve, melyek szőrén szálán 

eltűntek. Én ezeknek a tábláknak a kihelyezését javasolnám.  

Kelemen János. A Rátóti úton még mindig nem került kijavításra a DMRV által elhelyezett 

csatornafedél.  

Hertel László: Amikor Kelemen János jelezte felém ezt a problémát, én még aznap jeleztem a 

vízművek felé. Mivel két hét múlva sem történt a vízcsap kiálló részével kapcsolatosan intézkedés, 

ezért a Vízmű Műszaki Igazgatójának jeleztem ezt a problémát, aki ígéretet tett annak kijavítására.  

Kelemen János: A községben létesítendő kamerarendszerre vonatkozóan szeretne tájékoztatást kapni.  

Hertel László: Sajnos az önkormányzat nem nyert a pályázaton. Amint lehetőség lesz rá, a beruházást 

megvalósítjuk. Jelenleg nem került ilyen jellegű pályázat kiírásra, de továbbra is figyelemmel kísérjük 

a pályázati lehetőségeket.  

Puskás Szilveszter: A testület úgy döntött, hogy pályázati támogatás igénybevételével kívánja 

megvalósítani a kamerarendszer egész községre való kiépítését. 18 millió forintos beruházásról volt 

szó.  A rendőrségi jelentések alapján úgy tűnik, hogy a községben nem romlott tragikus mértékben a 

közbiztonság. A község központi helyén jelenleg is vannak kamerák. Csak pénz kérdése a 

megvalósulás.  

Kelemen János: Egy falumúzeumot is ki lehetne alakítani a községben.  

Hertel László: A régi önkormányzat épületében meg lehetne ezt valósítani. A képviselő-testület 

tárgyalni fogja ennek a lehetőségét. 

Puskás Szilveszter: A régi hivatal egyik szobájába össze lehetne gyűjteni a tárgyakat, és utána 

kerülhet sor a múzeum kialakítására.  

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a mai ülésen további megtárgyalandó napirendi pont 

nincs, a képviselők további hozzászólási szándékukat nem jelezték, további lakossági kérdés nem 

merült fel, a közmeghallgatást 18.50 órakor bezárja.  

 

 

 

---------------------------------------------       ---------------------------------------------- 

                         Hertel László                                             dr Bojtayné Benedek Gabriella 

                         polgármester                                                               jegyző 

 

       

 

                                                  -------------------------------------------- 

                                                                  Juhász István 

                                                      jegyzőkönyvhitelesítő képviselő 

 

 

 


